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Spørgsmål nr. 1868 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange der har modtaget domfæl-

delse for salg, deling eller bytning af nøgenbilleder eller videoer 

med lignende indhold ved hjælp af Reddit eller andre internet-

platforme, idet der henvises til artiklen "Mange unge mænd sæl-

ger og deler nøgenbilleder på Reddit" af 23. september 2020 på 

Radio Loud’s hjemmeside?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigsadvokaten, der har oplyst følgende: 

 

”Rigsadvokaten har undersøgt mulighederne for at trække op-

lysninger fra politiets sagsstyringssystem (POLSAS) over antal-

let af domfældelser for salg, deling eller bytning af nøgenbille-

der eller videoer med lignende indhold ved hjælp af Reddit eller 

andre internetplatforme.  

 

POLSAS er et journaliserings- og sagsstyringssystem, der er op-

bygget således, at der journaliseres på en gerningskode, som 

knytter sig til en eller flere lovovertrædelser. I forbindelse med 

sagens afslutning registreres en afgørelsestype, som angiver 

straffesagens resultat. POLSAS vil således kunne bruges som et 

redskab til at oplyse bl.a., hvor mange anmeldelser eller afgø-

relser der vedrører en given lovovertrædelse. Det vil derimod 

ikke uden videre være muligt at trække data af mere detaljeret 

karakter. 

 

Det bemærkes i den forbindelse, at POLSAS ikke indeholder 

gerningskoder, der specifikt vedrører digitale krænkelser via 

Reddit eller andre internetplatforme, og det vil derfor kræve en 

omfattende manuel gennemgang af et meget stort antal sager, 

hvis de ønskede oplysninger skal tilvejebringes.”  
 

Der henvises i øvrigt til Justitsministeriets besvarelse af 21. september 2020 

af spørgsmål nr. 1716 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg.  
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